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Vanhusneuvosto 2021–2025 
 

Muistio  11/2022 

Lahden vanhusneuvosto 

Aika: 20.12.2022 klo 12.00 – 13.16 

Paikka: Ravintola Taivaanranta, kellarikabinetti 

Läsnä:  

Inga-Maija Hyppölä puheenjohtaja 

Iida Hovi varapuheenjohtaja 

Minna Heikkinen jäsen 

Vesa Halme jäsen 

Kari Känkänen jäsen 

Seppo Häyrinen jäsen, Lahden eläkkeensaajat ry 

Pentti Vilmi jäsen, Nastolan eläkkeensaajat ry 

Leena Sorvali jäsen, Lahden kansalliset seniorit ry 

Kaija Koljonen jäsen, Eläkeliiton Lahden yhdistys 

Vuokko Kautto jäsen, Lahden eläkeläiset ry 

Kari Kempas jäsen, Päijät-Hämeen muistiyhdistys ry   

Marja Mikola ehkäisevän mielenterveys- ja päihdetyön koordinaattori 

Pia Nordberg   sihteeri 

Pia Haverinen johtava asiantuntija 

 

 

1 § Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi kokouksen. 

 

2 § Läsnäolijoiden toteaminen 

Puheenjohtaja totesi läsnäolijat.  

 

3 § Edellisen kokouksen muistion hyväksyminen 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen 22.11.2022 muistio. 
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4 § Tämän vuoden toiminnan yhteenvetoa ja ensi vuoden toiminnan suunnittelua 

 

Marja Mikola esitteli vuoden 2022 toiminnan yhteenvedon (liitteenä). Marja Mikola päivittää 

vanhusneuvoston nettisivut joulun jälkeen. Vanhusneuvoston toiminnan yhteenveto vuodelta 2022 

liitetään joulukuun muistion liitteeksi, jolloin se julkaistuu myös nettisivuille. 

 

Johtava asiantuntija Pia Haverinen esitteli vanhusneuvoston vuoden 2023 budjetin (käyttösuunnitelma 

liitteenä). Budjetti on hyväksytty hyvinvoinnin ja vapaa-ajan lautakunnassa ja käyttösuunnitelmat 

käsitellään tammikuussa. Keskusteltiin budjetista. Todettiin, että oli ensimmäinen kerta, kun 

vanhusneuvoston budjettia esitellään neuvoston jäsenille. Toiminnan suunnittelun kannalta se on 

ensiarvoisen tärkeää. Todettiin, että Tampereen vanhusneuvoston budjetti oli 25 000 euroa vuodessa, 

joten melko samalla tasolla Lahden budjetti on. 

 

Käytiin keskustelua vuoden 2023 toiminnasta. Helmikuun kokoukseen kutsutaan 

joukkoliikennepäällikkö Rauno Särkkäaho. Päätettiin, että keskustelunaiheina ovat liikennejärjestelyt 

kaupungissa, alelippu, Lahdessa toimiva linja-auto-palveluliikenne Lempi ja Nestori Palveluliikenne - 

Lahden Seudun Liikenne (lsl.fi) ja markkinapäivänä järjestettävä tempaus, jossa bussi kiertää toria ja 

esimerkiksi rollaattoria käyttävät henkilöt voivat ”harjoitella” linja-autoon nousua ja poistumista. 

 

Puheenjohtaja Inga-Maija Hyppölä sanoi, että nyt on aika vaikuttaa hyvinvointialueen toimintaan. 

Varapuheenjohtaja Iida Hovi kannatti ajatusta. Marja Mikola ehdotti, että vanhusneuvoston huhtikuun 

kokoukseen kutsutaan johtava ylilääkäri Marianne Wallin ja hyvinvointialueen hallituksen 

puheenjohtaja Kristiina Hämäläinen puhumaan hyvinvointialueesta. Vanhusneuvosto kannatti 

ehdotusta.  

 

https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.lsl.fi%2Fpalveluliikenne%2F&data=05%7C01%7C%7C56b9433e0a8340c978fc08dae278e4de%7C498c67c0b7e841728d13787d1b3aae5c%7C1%7C0%7C638071306106378167%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=0ekimXEHNFZ0apJW1nrxj4k5t5bunJ4cMasiExHINxU%3D&reserved=0
https://eur01.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.lsl.fi%2Fpalveluliikenne%2F&data=05%7C01%7C%7C56b9433e0a8340c978fc08dae278e4de%7C498c67c0b7e841728d13787d1b3aae5c%7C1%7C0%7C638071306106378167%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=0ekimXEHNFZ0apJW1nrxj4k5t5bunJ4cMasiExHINxU%3D&reserved=0
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Varapuheenjohtaja Iida Hovi ehdotti, että tilaisuuteen kutsutaan toimittaja, jotta saataisiin tätä kautta 

vietyä tietoa hyvinvointialueesta kaupungin ikä-ihmisille. Puheenjohtaja Inga-Maija Hyppölä totesi, 

että jos kutsutaan toimittaja, niin kokouksen pitää olla avoin kokous. 

 

Päätettiin, että huhtikuun kokous on mahdollisesti avoin ja että kokouksen tiedotukseen panostetaan. 

Marja Mikola selvittää kokouksen pitopaikkaa (esimerkiksi Fellmannian auditorio).   

Jäsen Vuokko Kautto totesi, että Lahti on valittu ikäystävälliseksi kaupungiksi ja tästä pitäisi tiedottaa 

enemmän. Marja Mikola kertoi, että valinnasta on tekeillä lehdistötiedote, mutta se ei ole vielä valmis.  

 

Puheenjohtaja Inga-Maija Hyppölä tiedusteli, onko kiinteistötoimikunta edelleen olemassa? Vuoden 

vaihteen jälkeen aletaan puhua ikä- ihmisiäkin koskevasta yhteisöllisestä asumisesta, joten siihen tulisi 

pyrkiä vaikuttamaan. Sovittiin, että Marja Mikola selvittää kiinteistötoimikunta-asiaa.  

 

5 § Vanhusneuvostojen vierailupyynnöt 

Puheenjohtaja Inga-Maija Hyppölä totesi, että vanhusneuvolla on hyvä olla toimintalinja muiden 

kuntien vanhusneuvostojen mahdollisia vierailuja varten. Resurssien käytön näkökulmasta yksi 

vierailu/vuosi on realistinen määrä. Jäsen Minna Heikkinen kannatti ehdotusta ja totesi, että vierailujen 

ajankohta pitäisi olla kevät, koska syksyisin järjestetään vanhustenviikko. Sovittiin toimintalinjaksi yksi 

vierailu/vuosi. 

 

6 § Muut asiat 

Jäsen Kari Kempas sanoi, että digikinkerit ovat valtavan suosittuja ja ovat auttaneet monia ikä-ihmisiä 

pääsemään digimaailmaan. Digikinkereissä on tullut esille asiaan liittyvä sosiaalinen puoli, tutun 

henkilön kanssa on helpompi opetella digiasioita.  

 

Jäsen Leena Sorvali totesi, että yleisönosastokirjoituksena ollut ”Digi-syrjäytymiseen on puututtava” 

vastaamisessa ollaan myöhässä, mutta silti olisi hyvä laatia asiasta yleisönosastokirjoitus. 

Vanhusneuvosto kannatti ehdotusta. 
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Jäsen Pentti Vilmi ehdotti vanhusneuvoston omaksi vierailukohteeksi käyntiä monipalvelupisteessä, 

joita on Suomessa joissakin kunnissa. Sovittiin, että palataan keväällä keskusteluun omista vierailusta.  

 
7 § Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja päätti kokouksen kello 13.16. 

 

 

Muistion vakuudeksi: 

Pia Nordberg 

sihteeri 

 

 

 

 


